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Trage Mac? iPhone vol? 
Synchronisatie problemen?

/DoctorApple050
0615281178
doctor-apple.nl

COLOFON | BESTUUR 
BUURTVERENIGING
Voorzitter: Harry van Ommen

Secretaris: Piet van Olst

Penningmeester: Suze van Leeuwen

Leden: Han Dekker | Angèle Mulder

 Gerard van de Poll

Email: bestuur@noorderplantsoen.nl

Telefoon: 5713523

Postadres: Prinsesseweg 44-1

 9717 BK Groningen

Rekeningnr: NL43TRIO0197898858

REDACTIE BUURTKRANT/WEBSITE
Richard Biek | Marieke Holtjer 

Rein Rosing | Elles Veldhuis

Email: redactie@noorderplantsoen.nl

Website: www.noorderplantsoen.nl

Adres: Plantsoenstraat 36 | 3144151

VORMGEVING
Elles Ontwerpt [Elles Veldhuis]

Telefoon:  06 55 97 73 82
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BUURTKRANT DRUK &
VERSPREIDING

DIVERSEN IN BUURT EN STAD
Alarmnummer brandweer politie ambulance • 112

Brandweer • 3674777 • Politie Noord (ook wijkagent 

Siard Heidanus) • 0900-8844

Meldpunt Overlast en zorg (terugkerende overlast en

’zorgenmensen’) • 5875885 (10-5u) • Acute overlast 

(buiten kantooruren) 0800-8844 • Loket parkeren 

3678910 • Centrale doktersdienst • 0900-9229

Gemeentelijke diensten:  Gemeentelijk Informatie

Centrum • 3677000 Centraal Meldpunt Evenementen • 

3671155 Loket Bouwen en wonen • 3678110 Loket Beheer en 

verkeer (onderhoud openbare ruimte) • 3678910 Loket Milieu 

• 3671000 Gemeentelijke ombudsman (Marijke Hermans) • 

3186568 Stadsecoloog (Wout Veldstra) • 3678914 Sociaal Team 

Schilderswijk Centrum • 3677202 Humanitas (vrijwillige thuishulp 

en mantelzorg) • 3126000 (werkdagen 9-17u) Juridisch Spreekuur 

(buurtcentrum Oranjewijk) •  maandags 5-6u inloopspreekuur 

• www hetjurdischspreekuur.nl 

Buurtcentrum Oranjewijk: • Prinsesseweg 44/1

• 3127738 • buurtcentrumoranjewijk@home.nl  

• www.buurtcentrumoranjewijk.nl
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Oosterstraat 26, Groningen

bij besteding vanaf €25,-

speciaal voor alle buurtjes:

GRATIS 
handgemaakte 
chocoladereep
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Heeft u iets verloren of gevonden? Meld dit 

dan op de website • www.verlorenengevonden.nl

www.noorderplantsoen.nl

Deadline voor de volgende buurtkrant is zondag 20 november 2016

OUD PAPIER
Westkant Kerklaan:  

elke vierde maandag van de maand.

Oostkant Kerklaan:  

elke laatste vrijdag van de maand.

Voor 10 uur langs de rijweg zetten  

en niet in plastic zak.

6

CopyRight! | Kerklaan 49-51 | 5714666

“U wilt uw woning goed verkopen?” 
U zoekt een makelaar met hart voor uw woning; een makelaar die  

betrokken is, met een dosis ervaring en doorzettingsvermogen.  
Kortom: u zoekt Massink Vastgoed.

GRATIS WAARDEBEPALING!

Bel ons nu: (     050 – 211 04 62    l   Westersingel 4 in Groningen
www.massinkvastgoed.nl    l    info@massinkvastgoed.nl
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KOM NAAR DE ALV
OP 12 oktober 2016 

COOP bevoorrading: onveilig!

ALV buurtvereniging
Noteer het vast in de agenda: Algemene Leden Vergadering, 
woensdag 12 oktober 2016 in De Poort, Moesstraat 20. 
Aanvang 20:00 uur.

Naast de terugkerende algemene agendapunten zal er ook 
weer aandacht zijn voor een actueel onderwerp. Kijk voor de 
volledige agenda op de buurtsite www.noorderplantsoen.nl 
en op de posters die verspreid worden in de buurt.  

Het overleg met de COOP en de gemeente duurt 
al maanden. We zijn met elkaar, omwonenden, 
buurtvereniging, COOP-medewerker en de ge-
meente, in gesprek over de onveilige situatie rond 
de bevoorrading van de COOP. 

Natuurlijk vinden alle bewoners van onze buurt het 
fijn dat er een supermarkt is waar je makkelijk je 
boodschappen kunt doen.  Zeker nu de winkel is 
uitgebreid en vernieuwd, is het prettig om daar je 
boodschappen te doen. Maar …..  er zit wel een 
keerzijde aan. Door de uitbreiding van de winkel is 
de bevoorrading ook sterk toegenomen.  Niet alleen 
zijn er meer producten te koop, er is ook een slijterij 
aan toegevoegd. Alles met elkaar betekent het, dat er 
dagelijks erg grote vrachtauto’s door de Kerklaan rijden 
en dat meerdere keren per dag en 6 dagen per week.

We zijn in gesprek over het rijgedrag van de grote 
vrachtauto’s. Omdat de auto’s zo groot zijn, kunnen ze 
aan het eind van de Kerklaan niet draaien om terug te 
rijden en rijden de auto’s vanaf het Noorderplantsoen 
achteruit door de Kerklaan.  Een gevaarlijke situatie 
op een smalle en veel gebruikte fietsroute. Het is een 
wonder dat er nog geen ongelukken zijn gebeurd. De 
vrachtauto’s rijden vervolgens achteruit de Zwarteweg 
in. Dat lukt meestal niet in een keer. Een aantal keren 
vooruit en achteruit is de praktijk. Zodra de auto in de 
Zwarteweg staat, begint het lossen en laden d.m.v. de 
laadklep. Van diverse ouders heb ik gehoord dat hun 
kind ternauwernood is ‘gered’ vanonder de laadklep. 
Verder is de doorgang van de Zwarteweg belemmerd 

en gaan fietsers vlak langs de voordeuren. Je zult je deur 
maar uitstappen!

De direct omwonenden en de buurtvereniging willen een 
eind maken aan deze onveilige situaties. De gemeente 
neemt tot nu toe geen enkele maatregel, de COOP komt 
niet met een kleinere en hanteerbare vrachtauto. Helder 
moet zijn dat de bedrijfsleider, Patrick Kappen,  van zeer 
goede wil is. Hij heeft in elk geval de aanrijtijden kunnen 
wijzigen en begrijpt de bezwaren van de buurtgenoten erg 
goed. Onze kritiek is dan ook niet op hem gericht, maar op 
de gemeente, die een onveilige situatie laat voortbestaan 
en op de COOP die geen maatregelen neemt.

Hoelang tolereren we deze onveilige situatie in onze buurt 
nog?

Gerard van de Poll

Van het bestuur

Omdat we nu een klein bedragje voor een 
plastic tasje moeten betalen, is het aantal 
plastic tasjes is in ons leven bijna geheel 
verdwenen."

Voorwoord
Deadlines

Hoewel ik mij vooral met de vormgeving van deze buurtkrant 
bezighoud, denk ik natuurlijk ook graag mee over de inhoud. 
Zo kan het zomaar gebeuren dat er aan je gevraagd wordt of 
je het voorwoord een keer wil schrijven. 

Daar zit je dan op de avond nadat de vormgeving klaar is, 
wat makkelijker klinkt dan het is. Maar goed daarover zal ik 
niet onnodig uitweiden. Saai verhaal over stress van het werk 
van een ZZP-er omdat spoedklussen natuurlijk onverwacht 
en vaak tegelijk binnenkomen. Enfin, de (bijna) definitieve 
versie is op dropbox gezet zodat de mede redactieleden nog 
een laatste check kunnen doen voordat de drukklare versie 
naar Copyright gaat. Morgenochtend kan er dus nog aan 
de bel getrokken worden wanneer er een onoverkomelijke 
fout ontdekt wordt. Nee, geen onnodige wijzigingen meer 
graag. De bestandsnamen van deze buurtkrant variëren al 
van concept-versie, bijna definitieve versie, echt defintieve 
versie en allerlaatste DEF versie.indd (voor insiders, of degene 
die er in geinteresseerd zijn, de buurtkrant wordt in Indesign 
gemaakt, foto's worden bewerkt in Photoshop) 

Maar goed, dan nu het voorwoord. Als allerlaatste moet 
dat dus nog even gedaan. Ik heb gewacht op inspiratie, 
een geniale inval in de vakantie. Of afgelopen week op 
Texel waar ik in alle rust alleen aan het werk was. Maar 
met temperaturen rond de 30 graden (record warmte voor 
september!) bleek het schrijven voor dit herfstnummer 
toch lastig. Net trouwens op het journaal gehoord dat 
morgen officieel de herfst begint. En vandaag de eerste 
kastanje alweer van straat geplukt. Mooie timing om een 
herfstbuurtkrant naar de drukker te brengen. Weliswaar 
iets later dan gepland. Eén zorg is nu of de krant wel 
op tijd gedrukt (full colour sinds het lentenummer!) en 
bezorgd wordt bij iedereen. Zodat de aankondiging 
van de plantsoenschoonmaak op 8 oktober en de ALV 
buurtvereniging, hier rechts vermeld, niet te laat gelezen 
worden. Cross my fingers en komt allen zou ik zeggen!

Elles Veldhuis

Van de voorzitter
Als ik dit schrijf is Noorderzon in volle gang. Wat een leven 
en gezelligheid in ons plantsoen. Noorderzon is weer mooier 
vormgegeven dan vorig jaar, een reuzecompliment voor de 
organisatie. Een enorme verbetering is de inrichting van Zuid 
waardoor de beschadiging van de ondergrond veel minder zal 
zijn en dus kunnen we sneller weer gebruik maken van het 
speelveld. Noorderzon is een mooi voorbeeld van hoe je in 
stappen naar een duurzaam festival kan gaan. Dat past mooi 
in de toekomst van een duurzame Noorderplantsoenbuurt. 
Wij kunnen in stappen onze buurt duurzamer maken. Door bij 
elke verbouwing onszelf af te vragen of de aanpassing mooier 
is, meer comfort geeft en leidt tot meer duurzaam wonen. 
Belangrijk daarbij is het fenomeen “geld”. Bijvoorbeeld omdat 
we nu een klein bedragje voor een plastic tasje moeten betalen, 

is het aantal plastic tasjes is in ons leven bijna geheel verdwenen. 
We zijn daar dus gevoelig voor. Een ander voorbeeld: spaargeld 
op de bank brengt kosten met zich mee en je kan met een 
investering in zonnepanelen of isolatie geld 
verdienen waardoor je maanduitgaven lager 
worden. 

En toch twijfel over wel of niet investeren in 
duurzaam wonen. Stel nu: je telt je energie-
uitgaven van de komende 15 jaar bij elkaar.  
Dat geeft een verbazend fors bedrag. Met 
dat geld kan je je woning aanpassen naar zo 
duurzaam mogelijk. De Coöperatie Groenste 
Buurt gaat op zoek naar een financier die dit mogelijk maakt. 
De Coöperatie? Jazeker, op 30 augustus is de buurtcoöperatie 
Noorderplantsoenbuurt opgericht met het doel om als buurt zelf 
duurzaam te worden. Verderop in deze buurtkrant meer.

De speeltuin aan de Tuinbouwstraat/Veldstraat is door de 
gemeente in overleg met ouders/omwonenden opnieuw 
ingericht en op 15 juli feestelijk geopend met een draaiorgel. 
Onze buurt is weer een stapje verbeterd. Ook is er natuurlijk nog 
ergernis in de buurt….. vooral al die fietsen die gewoon overal 
neergekwakt worden waardoor de doorgang vaak belemmerd 
wordt. Er zou een groepje aan het werk kunnen om eens te 
kijken wat we zouden kunnen doen. Wie wil meehelpen het 
fietsenprobleem in de buurt aan te pakken? 

En dan nu op weg naar de herfst met een mooi kleurend 
Noorderplantsoen!

Harry van Ommen
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Vrijdagmiddag 15 juli is de speelplaats aan de 
Tuinbouwstraat na een flinke opknapbeurt 
feestelijk geopend. In goede samenwerking 
tussen de buurtvereniging en de gemeente is 
een aantal nieuwe speeltoestellen geplaatst. 
De wip, het tuimelrekje en de schommel 
moesten worden vervangen. Kinderen 
konden via een enquête aangeven naar welke 
nieuwe toestellen hun voorkeur uitging. Ze 
konden kiezen uit 8 mogelijkheden. Maar 
liefst 33 kinderen hebben meegedacht 
over de nieuwe speeltoestellen, die er 
nu staan: een dubbele wip, een mooie 
vogelnestschommel waar met meerdere 
kinderen tegelijk in kan worden gespeeld en voor de 
allerkleinsten een klimrek met meerdere mogelijkheden.

Zo’n 75 
buurtgenoten 
waren bij 
de opening 
aanwezig. 
De nieuwe 
speeltoestellen werden meteen 
goed getest. Alle aanwezigen genoten van een ijsje onder 
de vrolijke klanken van het stadsdraaiorgel ‘de Pronjewail’. 
Voor de kleintjes was er een schminkster die vele armen en 
gezichten heeft versierd. Een geslaagde middag voor een 
geslaagde opknapbeurt!

Piet van Olst

In de buurtkrant van maart kwamen de belangrijkste uitkomsten 
van de met 50 willekeurig gekozen buurtbewoners gehouden 
vraaggesprekken over de buurtkrant voor het voetlicht. Zoals 
de kop boven dit artikel aangeeft, wordt de buurtkrant goed 
gelezen en gewaardeerd. Iets later dan aangegeven nu een 
overzicht van de overige resultaten.

De buurtkrant kent een aantal vaste rubrieken. Blijkbaar 
zijn de lezers nogal geïnteresseerd in het wel en wee van 
het bedrijfsleven in de buurt. Want gevraagd naar de meest 
aansprekende rubrieken, werden Eenmanszaak in de buurt 
en Zaken zijn zaken het vaakst genoemd. Heel goede derde 
was Beeld van de buurt (door René Duursma), waarin de 
buurthistorie aan bod komt. Op de voet gevolgd door Vogels in 

het Noorderplantsoen, dat 
jammer genoeg niet meer 
verschijnt, omdat schrijfster 
Maricée Ten Bosch het na 25 
afleveringen genoeg vond. Ook de rubriek Vrijwilliger van het 
kwartaal door Marieke Holtjer blijkt populair te zijn. 

De geïnterviewden gaven niet eenduidig aan over welke thema’s 
ze meer zouden willen lezen. Ze zijn dus kennelijk wel tevreden. 
Wel een waarschuwing: niet teveel tekst! Over de lay-out, het 
formaat van de krant en de kwaliteit van de foto’s bleken de 
respondenten tevreden tot zeer tevreden.  En dat was N.B. nog 
voordat de krant in kleur verscheen!

De redactie

Buurtkrant goed gelezen en gewaardeerd (2)

Feestelijke opening speeltuin  
Tuinbouwstraat

Eind juni is de app ‘OmgevingsAlert’ 
van de gemeente Groningen in gebruik 
genomen. Buurtbewoners kunnen via de 
app informatie krijgen over in de buurt 
aangevraagde vergunningen. Denk aan 
onder meer omgevingsvergunningen, 
bestemmingsplannen, 
verkeersbesluiten, sloopmeldingen en 
evenementenvergunningen.  

Iedereen kan straks dankzij de nieuwe 
app op de hoogte zijn van aangevraagde 
en afgegeven vergunningen in de eigen 
buurt. De bewoner kan in de app zelf een 
straal om de eigen woning instellen voor 
de ontvangen meldingen, bijvoorbeeld 
het postcodegebied. Wethouder Van 
der Schaaf is verheugd over de nieuwe 
manier waarop de gemeentelijke 
bekendmakingen onder de aandacht 

worden gebracht. “Ik hoorde in de wijken 
vaak de klacht dat bekendmakingen 
moeilijk te vinden waren op de website 
van de gemeente Groningen. Nu 
ontvangen Stadjers de informatie over 
zaken bij hen in de buurt automatisch via 
hun smartphone of in hun mailbox. We 
voldeden aan de wettelijke eisen voor 
bekendmaken, maar nu voldoen we echt 
aan de vraag van de burger. Van passief 
publiceren naar actief informeren.”

Tot nu toe moesten bewoners, die wilden 
weten wat er in hun buurt gebeurt, de 
gemeentelijke website doorzoeken. Nu 
krijgen ze bij elke in de eigen buurt nieuw 
aangevraagde vergunning een melding 
op hun smartphone of tablet. De app 
is te downloaden in de app stores van 
Windows, Google play en IOS van iPhone 

en iPad onder de naam ‘Groningen - 
OmgevingsAlert’.

Buurtbewoners zonder smartphone 
of iPad kunnen zich abonneren op 
een e-mailservice om de laatste 
ontwikkelingen te volgen. Bovendien zijn 
alle vergunningen nu ook makkelijker te 
vinden via een loket op de website van  
de gemeente Groningen, namelijk 
 
www.gemeente.groningen.nl/
bekendmakingen

Altijd op de hoogte van vergunningen e.d. in de buurt

Stut-en-Steun: onafhankelijke hulp bij bevingsschade
Ook bewoners van de Noorderplantsoenbuurt 
hebben te maken met schade aan hun woningen 
t.g.v. bevingen. Net als elders in de provincie 
Groningen, waar door de mijnbouwactiviteiten 
steeds meer inwoners in onveilige situaties wonen. 
Velen lijden daaronder en onder de aanhoudende 
schades en worden moedeloos van de lange en 
ondoorzichtige procedures van de NAM, het 
CVW, de NCG en andere instanties. Stut-en-
Steun, dat aan de kant van de inwoners staat, 
biedt onafhankelijke hulp en ondersteuning aan 
iedereen, die te maken heeft met de schadelijke 
gevolgen van die activiteiten. Je kunt er onder 
meer terecht met vragen over het proces rondom je 
schademelding, schadeafhandeling en het veiliger 
maken of bouwkundig versterken van je woning. 

En met vragen over de diverse regelingen 
(waardevermeerdering, koopregeling, e.d.).

De medewerkers van het steunpunt 
beantwoorden vragen, begeleiden bewoners en verwijzen 
door indien nodig. Ze helpen inwoners, die vastgelopen 
zijn in hun proces met bijvoorbeeld NAM, het CVW of de 
NCG. En assisteren indien nodig bij het leggen van contact 
met de verantwoordelijke partijen, zoals NAM, CVW, 
NCG en met overige instanties zoals de Onafhankelijke 
Raadsman, de gemeenten, maatschappelijk werk, SNN en 
de Commissie Bijzondere Situaties. De ondersteuning van 
Stut-en-Steun is geheel gratis. 

Stut-en-Steun, Spoorbaan 1, 9901 DD Appingedam
050 – 2112044, maandag t/m vrijdag van 9.00 tot 17.00 

Stut-en-Steun: onafhankelijke hulp bij bevingsschade
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DUO als event manager. Daar zit ze 
in de kunstcommissie. Het merendeel 
hiervan doet ze op vrijwillige basis. Er 
worden noordelijke kunstenaars over 
mogelijkheden hun kunst te exposeren 
benaderd, en evenementen  zoals 
toneel, concerten, lezingen, en musea 
worden gevraagd of er een optie is voor 
personeel om met korting een kaartje 
te kopen of om een voorstelling naar 
DUO te halen. Een voorbeeld is de 
tentoonstelling “100 jaar na het Engelse 
Kamp (Eerste Wereldoorlog)” die met 
succes naar DUO is gehaald. Dit was 
immers de plek waar het kamp was. 

Voor haar hobby koken is gelukkig nog 
voldoende tijd over. Ze is lid van de 
kookclub “Plantsoenkoks” en heeft ook 
een website en een Facebook pagina: 
“Kook! Met smaak”. Hier zet ze de 
meest uiteenlopende recepten op die 
haar goed zijn bevallen. Ook geeft ze 
af en toe kookworkshops. Gezamenlijk 
wordt er gekookt met bijvoorbeeld een 
land als thema. De maaltijd bestaat 
voornamelijk uit allerlei kleine hapjes die 
in groepjes gemaakt worden.

Ik ga op bezoek bij Petra Drijver, 
werkzaam bij de buurtvereniging van 
de Oranjebuurt. In 2013 verhuisde zij 
van de Hortusbuurt naar de Oranje-
buurt. In de Hortusbuurt zat zij in het 
bestuur van de buurtvereniging van 
de Hortusbuurt. Ook heeft ze een 
aantal jaren in het bestuur van de 
Martinikerk gezeten. Daar organiseer-
de zij bijvoorbeeld concerten. 

In de Oranjebuurt heeft zij het prima 
naar haar zin. Sinds kort is zij secretaris, 
dat betekent dat zij veel organiseert 
zoals vergaderingen, waar zij ook 
notuleert. Tevens verzorgt ze de post, 
mail en Facebook pagina van haar wijk. 
Wat momenteel vooral speelt is het 
onderzoeken van de mogelijkheden om 
meer burgerparticipatie te organiseren. 
Dat is een uiteenlopend begrip, denk 
vooral aan: inkoop zonnepanelen, 
samen eten, boodschappen doen 
voor iemand, auto delen, het lopend 
vuurtje, meepraten met de gemeente, 
onderhoud groen, enz. Organiseren 
zit Petra in haar bloed. Ze werkt bij 

zaken zijn zaken
OV-automaat bij
Coop Sinds kort staat er in de Coop aan de 

Kerklaan een OV-chip oplaad- en op-
haalautomaat. Hiermee kun je bekijken 
hoeveel er op je OV-chipkaart staat, het 
tegoed op je OV-chipkaart aanvullen (met 
PIN) en bestellingen van de webwinkel 
ophalen. Zoals saldo, reisproduct of au-
tomatisch opladen. Daarvoor hoef je dus 
niet meer naar bijv. een NS- of een ander 
station. Vlakbij de OV-chipautomaat vind 
je ook een geldautomaat, waarvan tijdens 
de afgelopen Noorderzon zeer intensief 
gebruik is gemaakt.

Vrijwilliger van het kwartaal (8)     
Petra Drijver

In deze rubriek leest u elke keer het verhaal over een 

vrijwilliger uit onze buurt. Een vrijwilliger is iemand die uit 

vrije wil werkzaamheden verricht zonder daar voor betaald 

te krijgen. Stelt u zich eens voor dat alle vrijwilligers daar 

ineens mee ophouden. Een citaat uit een nieuwsbericht van 

internet verwoordt dat scenario als volgt: “Nederland, 

vrijwilligersland Stel je voor: Nederland zonder vrijwilligers. 

De brandweer zou op veel plekken niet uitrukken. Luizen 

zouden vrij spel krijgen, door een gebrek aan luizenmoeders 

en -vaders. Sportvelden zouden er in het weekend verlaten bij 

liggen.”  Ze zijn dus absoluut onmisbaar. Wie ze zijn?

Het wordt tegenwoordig steeds moeilijker om je zaken 
nog buiten een computer om te regelen. De overheid, 
banken, gemeentes, belastingen, etc.  willen het liefst 
dat je zaken per computer afhandelt en steeds vaker 
kan het al niet eens meer anders. Vooral ouderen die 
niet in het computertijdperk zijn opgegroeid, hebben 
daar meestal problemen mee. Een computer, laptop of 
tablet aanschaffen lukt nog wel, maar dan. Overdonderd 
door allerlei termen en begrippen zoekt men steun 
bij familie of bekenden. Anderen trekken de stoute 
schoenen aan en beginnen aan een computercursus.  
Echter voor ouderen die alleen AOW hebben, is dit 
nogal kostbaar. Hier biedt SONDE2000 uitkomst. Deze 

door de gemeente  gemeente gesubsidieerde 
stichting biedt vijf lessen aan voor slechts € 
10,-. Iedere leerling krijgt persoonlijk les van 
één uur per week van  krijgt een docent, 
die op vrijwillige basis werkt. Er wordt les 
gegeven op PC, laptop, tablet, I-pad etc. 

Voor informatie bel 050-5710515 of 
kom langs op het inloopspreekuur op 
woensdagmiddag. Website: www.
sonde2000.nl, mail: sonde2000@hetnet.nl. 
Sonde 2000 bevindt zich in de Vensterschool 
aan de Eikenlaan naast de Parrel.

Vijf computerlessen voor slechts €10,-

Fotografie en tekst: Marieke Holtjer
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Carla van der Burg
Ui t vaa r t v e r z o r g i ng

www.carlavanderburg.nl
Telefoon 050 318 66 36

Samen. 
Zorgvuldig. 
Passend.

Adverteren in de buurtkrant
Wilt u ook voordeling adverteren?
Tarieven voor bedrijven gevestigd in de buurt:

Bij adverteren in 1 buurkrant per jaar: € 8,00
Bij adverteren in 2 buurkranten per jaar: € 7,00
Bij adverteren in 3/4 buurkranten per jaar: € 6,00

Prijzen zijn per blokje.
Er passen 21 blokjes op een A4 pagina.

Voor bedrijven die gevestigd zijn buiten de buurt 
geldt een verhoging van € 1,- op deze tarieven. 

Handels en Adviesbureau JAWIKO

Groningen
T. 050-573 12 38
Dagelijks bereikbaar van: 
13:00 – 21:00 uur
E. jawiko@home.nl
W. www. jawiko.nl

Uw adres voor levering en 
montage van:

• Jaloezieën in Aluminium en Hout
• Rolgordijnen
• Aluminium Rolluiken
• Insectenwering
• Gratis inmeten in het verspreidings- 

gebied van de buurtkrant
• Alles op maat gemaakt
• Korte levertijden
• Verkoop en Advies bij U thuis

Meubelmakerij de Vijf Zinnen

• ruim 30 jaar ervaring
• meubels, keukens, 

kastenwanden etc.
• allerlei houtsoorten
• zoals kersen, eiken, 

esdoorn etc.
• redelijke prijs

Paul Stoffels
Selwerderdwarsstraat 18
Tel: 050-318 22 34
E-mail: tompauline@planet.nl

 
WAT?
Ik wil een team buurtbewoners 
samenstellen, die af en toe (frequentie 
nog onbekend) rond de tafel gaan 
om ideeën, wensen en behoeften 
van buurtbewoners, in samenwerking 
met de gemeente, tot ontwikkeling te 
brengen en een plan voor uitvoer op te 
bedenken. Een ontwikkeling waarbij de 
eigen wijk meer zeggenschap krijgt, dus 
samen besluiten maken. Ook wil ik een 
ontmoetingsplek opzetten om bijeen te 
komen als buurtbewoners en te luisteren 
naar wat er leeft in onze buurt. Het gaat 
in de eerste plaats vooral om een denk- 
en creatie-team. Buurtbewoners doen zelf 
de uitvoering.

Buurtinitiatief wijkG100 in de noorderplantsoenbuurt e.o.
WIE?
Vanuit de G1000 ben ik  samen met 
een buurtbewoner begonnen aan de 
opzet voor een WijkG100. Een van mijn 
taken is het samenstellen van een groep 
van 4 tot 8 mensen om ons idee verder 
vorm te kunnen gaan geven. Mensen 
die ik hiervoor zoek zijn Stadjers uit de 
Noorderplantsoenbuurt, Hortusbuurt of 
Oranjebuurt. We hebben al contact met 
de gemeente hierover, zodat we onze 
plannen snel concreet kunnen maken en 
willen dit contact ook houden.

HOE?
Als je interesse hebt en/of nog vragen, 
neem dan contact met mij op, zodat ik je 
meer kan vertellen. Als er een groepje bij 
elkaar is, zal ik onze eerste bijeenkomst 
gaan organiseren. Het gaat er vooral om, 
dat we naar elkaar luisteren en zodoende 
gezamenlijk tot ideeën en ontwikkeling 
zullen komen. Al doende en vanuit 
Stadjers mag dit initiatief gaan groeien. 
De ideeën zijn dus nog niet vastomlijnd, 
omdat we dit samen vorm zullen gaan 
geven. 

Ben je iemand die houdt van creëren, initiatieven nemen, 
samenwerken, pionieren, luisteren naar wat er speelt in de omgeving 
en vrijheid met respect voor elkaar, dan verwelkom ik  jou graag in 
het team. Stuur voor interesse je mail naar josefienharmsen@ziggo.nl 
met vermelding van naam, adres en telefoonnummer.

Josefien Harmsen, Tuinbouwstraat 152b

Vijf jaar geleden vierde de Kloosterstraat het honderd-
jarig bestaan met een groot feest en onthulde de 
toenmalige wethouder Jannie Visscher een speciaal 
door Kloosterstraatbewoner Jaap Thoenes ontworpen 
picknickmeubel: de Kloostertafel. Jaap vond het nu tijd worden 
voor een opknapbeurt. De jaren van intensief gebruik en 
van weer en wind begonnen sporen na te laten. Hij wilde de 
werkzaamheden gratis verrichten maar er waren natuurlijk 
toch kosten aan verbonden. De gemeente (Laurens Stiekema) 
bleek bereid om de verf te betalen. En na een oproep in de 
straat werd door velen geld gestort op het spaarpotje van de 
bewoners.

Via Nextdoor Oranjewijk kwamen we op het 
spoor van Nanneke Groen uit 

de Nieuwe Boteringestraat die ons haar partytent leende. 
Hieronder kon het werk droog en stofvrij plaats hebben. 
Haar partytent bleek een chique exemplaar en Jaap vond het 
niet verantwoord om het ding dag en nacht onbeheerd te 
laten staan. Buurman Gerhard Wolters tastte in eigen beurs 
en kocht een eenvoudige partytent. Het was broodnodig 
vanwege het slechte weer. Maar goedkoop bleek weer 
eens duurkoop. Bij een windvlaag stortte de tent uiteen in 
flarden en losse stokjes. Gelukkig heeft de kwaliteit van het 
opknapwerk er niet onder geleden.

Jaap heeft samen met buurvrouw Nanda Campos keihard 
gewerkt en de Kloostertafel staat er voor de komende jaren 
weer stralend bij.

Martha Mol, foto Ineke Kosters en Jan de Noord

Kloostertafel straalt weer !
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Friday fun skate
In onze gezamenlijke achtertuin wordt veel gesport. 
Basketballers, skaters, hardlopers, longboarders, de 
diversiteit is groot. In deze rubriek, ter vermaak en 
inspiratie, het verhaal achter al deze actie.

Elke echte wereldstad heeft een "fridaynight" skate, bijvoorbeeld 
Parijs, Berlijn of Amsterdam. Groningen ook natuurlijk. De laatste 
tijd lijkt het rustig met de Groningse skaters. Een blik op de 
website leert dat alleen de eerste vrijdag van de maand nog een 
skate tocht wordt gehouden en dat het misschien gaat stoppen. 
Uw verslaggever ging op onderzoek uit. Hoe zit dat met die 
fridayfunskaters? Drie skatetochten met deze groep hebben een 
aardig beeld opgeleverd.
Iedereen die op het afgesproken tijdstip komt, mag meedoen. 
De tochten zijn meestal rond de twintig kilometer. De laatste tijd 
doen er vaak rond de veertig skaters mee. Aan het begin van de 
tocht vindt instructie plaats door de tochtleider. Hij of zij vertelt 
welke regels er zijn om veilig te kunnen rijden in de groep en hoe 

de begeleiding zorgt dat iedereen goed meerijdt. Harde muziek 
zorgt er mede voor dat ander verkeer de groep skaters goed aan 
hoort komen. De zogeheten "blokkers" zijn opgeleid om wegen 
veilig af te zetten.  
Onderweg vertellen enthousiaste bestuursleden dat ze 
vrijwilligers zoeken, anders moeten ze misschien stoppen, het 
is nu teveel werk voor te weinig mensen. Ook heb ik een leuk 
gesprek met een vrouw die ongeveer twintig jaar meerijdt. 
Haar zoon is nu één van de blokkers, vertelt ze trots. Achterin 
de groep zit een iemand op een fiets. Ze zegt dat ze al jaren 
meedoet, maar nu is ze geblesseerd. Dan maar op de fiets. 
Iemand heeft het moeilijk met het tempo, dus we nemen een 
extra pauze onderweg.
Na mijn eerste tocht, bij uitzondering op zondagmiddag, 
stonden we met de hele groep bezweet in de Kerklaan. 
Beteuterd las iemand op de deur van de Bres dat het nog lang 
niet open ging. Ineens zwaaide het raam boven de Bres open. 
"Friday fun skate? Op zondag?" klonk het verbaasd. "Oh, maar 
voor jullie ga ik meteen open, hoor." klonk het opgewekt. Even 
later zat ik op het vertrouwde terras van de Bres, samen met de 
harde kern skaters.  
Misschien hoort u de skaters binnenkort weer. Of misschien 
moet ik "ons" zeggen want mijn interesse is gewekt. Meedoen? 
Je bent welkom. De eerste vrijdag van de maand, om acht uur. 
Aan de kant van de brug verzamelen. Eindbestemming: de Bres.   
Zie ook: Fridayfunskategroningen.nl   

Richard Biek

  Plantsoen in beweging
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Plantsoenloop zaterdag 5 november
De Plantsoenloop hoort bij onze buurt als jaarlijks terugkerend 
evenement. "De gezelligste loop van Groningen", het logo op de website, 
wordt dit jaar voor de 59e keer georganiseerd. De Plantsoenloop is bestemd 
voor recreanten en wedstrijdlopers, die 4 of 8 kilometer afleggen. Ook 
kinderen doen mee. Je kunt namelijk ook inschrijven voor de kortere kidsrun 
of de scholierenloop. Naast een pittige tocht door het mooiste plantsoen van 
Nederland is er een gezellige start met diverse standjes en activiteiten. 

Meedoen? De inschrijving van de 59e editie van de Plantsoenloop Groningen 
is open. Traditioneel kan er ingeschreven worden voor de 1K Kidsrun, 2 km/4 
km Scholierenloop of de 4 km/8 km voor wedstrijdlopers en recreanten. 5 
november 2016 is het startschot. 
Zie ook www.plantsoenloop.nl

Plantsoenschoonmaak zaterdag 8 oktober
Terwijl Noorderzon net is losgebarsten, nodigen we iedereen 
van harte uit om zaterdag 8 oktober mee te helpen met de 
traditionele najaarsschoonmaak van het Noorderplantsoen. Nuttig 
en mooi werk om te doen en nog gezellig ook. Het resultaat is 
direct zichtbaar. Met vooraf weer wat wetenswaardigheden verteld 
door buurtgenoot en 
ecoloog Jan Doevendans 
(onder voorbehoud). 
Iedereen die mee 
wil helpen, is vanaf 
11 uur welkom bij 
restaurant Zondag. Tineke, 
Tonny en Ronald zorgen 
voor iets te drinken, een 
plakje cake, zakken, 
grijpers en handschoenen. Om 12u30 houden we er weer mee op, maar 
je mag natuurlijk ook eerder stoppen.

Ronald Kaatee, Tineke en Tonny Evers

Iedere woensdagavond vind je onze 
groep beginnende en/of moeizame 
hardlopers in het Noorderplantsoen. 
Deze groep is voor bijvoorbeeld 
mensen die heel lang niet hebben 
gesport, mensen met overgewicht 
of mensen die ziek zijn geweest.  
Het groepsproces staat bij ons 
voorop. Het is belangrijk dat mensen 
zich op hun gemak voelen, zich 

niet opgejaagd voelen door een 
schreeuwende trainer en zichzelf niet 
achterin de groep vinden. Iedereen 
ouder dan 18 jaar mag meedoen, 
de eerste 4 trainingen zijn gratis. We 
trainen iedere woensdagavond van 
17.45 tot 18.45 uur. Vertrek vanaf 
Grachtstraat 35. Mailen kan naar: 
trainer@loopsportgroningen.nl.

Beginnen met hardlopen

Plantsoen- schoonmaak  8 oktober
Plantsoenloop 5 november

Verwacht



14 15

We hopen dat deze coöperatie het begin is 

van een nog hechtere buurt, waarin we elkaar 

helpen om ons doel, Noorderplantsoenbuurt 

Energieneutraal in 2024, te realiseren. 

Het motto laat zich omschrijven als: voor 

ons, door ons. De eerste actie van de 

coöperatie is optreden als rechtspersoon bij 

de prestatiecontracten, die afgesloten gaan 

worden voor de pilot-woningen (meer hierover 

elders in deze rubriek). In de nabije toekomst 

gaan we ons bezig houden met fondswerving, 

collectieve acties voor zonnepanelen, 

maatregelen om het energieverbruik te 

verlagen en eigen energie op te wekken, 

bijvoorbeeld deelname aan zonneweiden. We 

werken hierbij nauw samen met Grunneger 

Power. De stip op de horizon is een eigen 

(aandeel in een) windmolen….

We hopen dat zoveel mogelijk mensen lid 

willen worden van onze buurtcoöperatie. Er 

zal een bescheiden entreegeld en contributie 

gevraagd worden. We willen namelijk dat 

meedoen laagdrempelig is en blijft. Mede 

daarom is de coöperatie ‘U.A.’, hetgeen 

betekent dat leden niet opdraaien voor 

eventuele verliezen van de coöperatie; ze zijn 

daarvoor niet aansprakelijk. 

Wil je je als lid opgeven? Vraag dan de 

secretaris om het aanmeldingsformulier 

(niels.tempel@ziggo.nl). Wil je eerst meer 

informatie? Kom dan naar de ALV van 12 

oktober.

 

Heeft u een energiescan van uw huis 

laten maken?

Heeft u via bijvoorbeeld Groningen woont 

slim een uitgebreide energiescan van uw huis 

laten maken en aanbevelingen gekregen? Het 

Groenste Buurt-team is erg benieuwd naar de 

volgende zaken:

• In welk type huis en van welk bouwjaar 

woont u?

• Welke aanbevelingen heeft u gekregen om 

het energieverbruik te doen dalen?

• Heeft u al maatregelen uitgevoerd en heeft 

u daarvan een positief effect ondervonden?

Om meer inzicht te krijgen in mogelijke 

problemen en oplossingen vraagt het team 

uw rapport met de energiescan en de 

aanbevelingen te mailen naar Thomas Wielema 

(thomas.wielema@home.nl). De gegevens 

worden dan verwerkt in een database. Alvast 

hartelijk dank voor uw medewerking!

Suze van Leeuwen

Aanpak voorbeeldwoningen in de buurt

Het Groenste Buurt-team werkt aan 

de realisatie van de ambitie om de 

Noorderplantsoenbuurt energieneutraal te 

maken in 2024. Om de haalbaarheid hiervan 

aan te tonen zijn vier verschillende, veel in 

de buurt voorkomende, woningtypes  als 

voorbeelden uitgekozen. De aanpak van 

deze woningen start in de tweede helft van 

2016 (doel is oktober). Begonnen wordt met 

een inventarisatie van de wensen van de 

verschillende bewoners. Vervolgens wordt 

gekeken naar de bouwkundige staat van het 

huis, de technische installatie en het huidige 

energiegebruik. Deze aanpak wordt voor deze 

pilotwoningen kosteloos uitgevoerd door 

Groningen Woont Slim en moet resulteren in 

een overtuigend voorstel naar de bewoners 

ervan. Uiteindelijk wordt er een prestatie-

overeenkomst 

getekend door 

beide partijen.  Dit 

traject dient als 

voorbeeld en als 

een springplank 

om meer 

duurzame renovaties 

in de Noorderplantsoenbuurt van de grond te 

krijgen.

De geselecteerde woningen worden als eerste 

in de buurt aangepakt om:

• aan te tonen dat het aantrekkelijk is voor 

bewoners om te investeren in de opwaarde-

ring van hun woning

• te laten zien dat grotere energiesprongen 

mogelijk zijn in het type woningen die veel-

vuldig voorkomen in de buurt

• andere bewoners te laten zien hoe (op welke 

manier, met welke aanpak en oplossingen) 

ook zij hun eigen woning op een aantrek-

kelijke manier en met een overtuigende 

aanpak kunnen verduurzamen

Huiseigenaren hebben vaak geen of een 

beperkt inzicht in wat er mogelijk is, 

welke oplossingen voor hun type woning 

interessant zijn en in hoeverre het financieel 

interessant en haalbaar is om hun woning te 

verduurzamen. Door het grote aanbod van 

technieken en oplossingen zien ze soms door 

de bomen het bos niet meer. De aanpak van 

de voorbeeldwoningen is erop gericht om een 

aantal overtuigende voorstellen te ontwikkelen 

die inzichtelijk maken wat er mogelijk is en 

welke consequenties en voordelen dat heeft 

voor de bewoner/eigenaar van de woning. 

Die voorstellen richten zich op de vier 

voorbeeldwoningen en zijn daarmee makkelijk 

te vertalen naar soortgelijke veelvuldig in de 

buurt voorkomende woningen.

Voor het ontwikkelen van overtuigende 

presentaties werken de ondertekenende 

partijen toe naar prestatiecontracten waarin 

GROENSTE BUURT

de aanbiedende partijen garanties afgeven over de verbeteringen 

en prestaties, die haalbaar zijn voor de woningen. Deze partijen 

werken in samenspraak met de woningeneigenaren toe naar een 

prestatieovereenkomst, die tevens het gunningsdocument is voor de 

verbouwing/renovatie van de woning.

Thomas Wielema

Tegels eruit, tuin erin!

Tot voor kort was het plaatsje van 

3x3 meter achter mijn huis aan de 

Selwerderstraat volledig betegeld. 

In het verlangen naar meer tuin en 

meer groen én vanwege een positieve 

bijdrage aan leefklimaat en milieu 

(onder meer het verlagen van de druk 

op het riool, minder opwarming van 

de stad, CO2-absorptie en isolerende 

werking) had ik al een groen dak 

laten aanleggen op het platte dak van de aanbouw van mijn huis. En 

ook de voorzijde 

van mijn huis was 

door de aanleg van 

een geveltuintje 

al van extra groen 

voorzien. Maar 

wat ik nog met dat 

betegelde plaatsje 

kon doen wist ik 

eigenlijk niet zo 

goed. Dus naast een 

bruidssluier over de schutting en een kamperfoelie in een hoek stonden 

er wat planten in potten, twee stoeltjes en vooral ook veel troep. 

Toen ik hoorde dat mijn overbuurvrouw Carla Veldhuis nog op zoek 

was naar een tuin voor de tweede editie van het OOG TV-programma 

Tegels Eruit, Tuin Erin, heb ik gevraagd of ze het niet een leuke uitdaging 

zouden vinden om van mijn grijze betegelde plaatsje een groen mini-

tuintje te maken. Die vraag werd positief beantwoord en zo kwam het 

dat op 1 juni om half negen ’s ochtends presentatrice Carla Veldhuis en 

ontwerpster Rixt Langeveld (www.dekorenbloemtuinen.nl) samen met 

de filmploeg van OOG TV voor de deur stonden. Ik werd naar mijn werk 

gestuurd, zij gingen aan de slag.

In de dagen daarvóór was Rixt naar aanleiding van een kort bezoekje 

en gesprekje over wat ik mooi zou vinden, aan de slag gegaan met 

een ontwerp en waren door Carla en Rein Rosing al zo goed als alle 

tegels uit mijn tuintje gehaald. Maar het exacte plan of ontwerp werd 

vakkundig geheim gehouden….. Best spannend natuurlijk, om het 

helemaal uit handen te geven. Dus met gezonde spanning en vol 

verwachting fietste ik na mijn werkdag naar huis om het resultaat 

te bekijken. In de straat werd ik al opgewacht door dezelfde ploeg 

als ’s ochtends en een heleboel buren die de hele dag alle activiteit 

rondom mijn huis gezien hadden. Een aantal van hen had zelfs volop 

meegeholpen om alles op tijd af te krijgen, super!

En het resultaat is echt geweldig. Werkelijk álle tegels zijn eruit en 

vervangen door een laag grint. Dat ziet er prachtig uit én daardoor 

verdwijnt het regenwater direct en gelijkmatig de grond in. Ook is er 

een border gemaakt met zowel bloeiende als groen blijvende planten, 

er staat een regenton en er blijft daarnaast genoeg ruimte over om 

lekker buiten te zitten. Moeilijk om precies in woorden te vatten hoe 

het er uitziet, dus bekijk vooral het YouTube filmpje om het proces en 

het resultaat te zien! Deze zomer heb ik in ieder geval volop genoten 

van mijn nieuwe tuintje en de bijen, hommels en vlinders ook. En pas 

geleden is de filmploeg opnieuw langs geweest om te filmen hoe 

het er drie maanden later uitziet, dus houd ook de komende tijd het 

programma Tegels Eruit, Tuin Erin op OOG TV in de gaten om te zien 

hoe de zonnebloemen en Verbena de lucht in geschoten zijn.

Nynke van den Bergh

N.B.: Tegels Eruit, Tuin Erin is een programma in het kader van 

Operatie Steenbreek. Groene tuinen zijn beter voor de stadsnatuur, het 

regenwater kan de grond in trekken (belangrijk in deze tijd van extreme 

regenval en overstromingen daardoor!) en de opwarming van de stad 

wordt tegengegaan. Voor meer informatie over Operatie Steenbreek zie 

https://www.facebook.com/OperatieSteenbreekGroningen/ en http://

www.operatiesteenbreek.nl/ 

Peanuts en hogere wiskunde

Het Groenste Buurt-team is druk bezig met het maken en uitvoeren 

van plannen om onze buurt in 2024 energieneutraal te krijgen. Maar 

Hoera, onze buurt heeft een eigen Coöperatie!
Op dinsdag 30 augustus hebben Niels Tempel en Suze van Leeuwen namens de 
Groenste Buurt een handtekening gezet onder de oprichtingsakte van “Coöperatie 
Groenste Buurt Noorderplantsoen U.A.”. Het oprichtingsbestuur is als volgt 
samengesteld: Harry van Ommen  wordt voorzitter, Niels Tempel secretaris en Suze 
van Leeuwen  penningmeester. Verder zijn er drie mede-oprichtende leden: Rein 
Rosing, Thomas Wielema en Bern Bramsleven. 

Tegels eruit

Tuin erin !
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Zwarteweg een leefstraat?dat betekent niet, dat de 

overige buurtbewoners op 

dit gebied stil zitten. Neem 

Michiel en Marieke (een 

populaire meisjesnaam in de 

buurt!) in de Plantsoenstraat. 

Een tijdje geleden verscheen 

er een opvallend apparaat 

op het platte dak van hun 

woning, een zogenaamde 

zonnecollector. Anders 

dan de veel populairdere 

zonnepanelen wekt zo’n 

collector geen stroom op, 

maar warmte, die vervolgens 

gebruikt kan worden voor de 

verwarming van (tap)water of 

ruimtes. 

Bij Michiel en Marieke, die 

hier sinds 2007 wonen, vind je niet alleen een zonnecollector op het 

dak, maar ook zeven zonnepanelen. Die zijn in 2012 aangeschaft en 

hebben een vermogen van 300 Wp (wattpiek) per stuk, dus 2.100 in 

totaal. Onder normale omstandigheden leveren die per jaar ongeveer 

0,85 x 2.100  is bijna 1.800 kWh uur op. Een gemiddeld Nederlands 

huishouden gebruikt jaarlijks ca. 3.500 kWh. Maar het gezin (er zijn drie 

kinderen, waaronder een tweeling van ongeveer een jaar oud) kan met 

(veel) minder toe. Terwijl de beide baby’s en diverse kleuters door de 

kamer krioelen, vertelt Michiel, die er bewonderenswaardig kalm onder 

blijft, dat hij mikte op een opbrengst van ongeveer 2.000 kWh.  Hij vindt 

het ’fascinerend’, dat je zelf energie op kunt wekken, wat voor iedereen 

‘bereikbaar’ is. ‘Zelfvoorzienend’ worden, is het doel, een ‘romantisch’ 

ideaal, zegt hij er relativerend bij.

De zonnepanelen heeft Michiel zelf geïnstalleerd. Dat was ‘peanuts’ 

volgens hem. Nee, dan de zonnecollector. Het aansluiten daarvan 

betitelt hij als ‘hogere wiskunde’. Zonder zijn technische broer was 

het niet gelukt. De slangen, die het water aan- en afvoeren, komen 

binnen in een kast op de overloop. Daar hangt ook de meter, die de 

temperatuur van de collector aangeeft (164 graden op dat moment) en 

van het water in het vat (bijna 60 graden). Dat vat van 160 liter past net 

in de kast in een slaapkamer, waar net twee kindertjes met hun hoofden 

tegen elkaar botsten en in luid huilen zijn uitgebarsten. Ook hier laat 

Michiel zich van zijn beste kant zien. 

De zonneboiler (kostte €2.000,-, te verminderen met €500,- subsidie) 

is betaald uit de €4.000,-, die werd toegekend in het kader van de 

Waardevermeerderingsregeling voor huizen met tenminste €1.000,- 

aardbevingsschade. Er zit dus nog €2.500,- in de pot. Michiel heeft 

zich al verdiept in de pelletkachel. Dat wordt waarschijnlijk de volgende 

investering. Waar de rest van de subsidie naar toe gaat, zoekt hij nog 

uit.

Géén zonnepanelen op dak De Studio

De afgelopen jaren is er frequent overleg geweest met woningcorporatie 

Lefier. Het ging over de wens van het Groenste Buurt-team om 

zonnepanelen te plaatsen op het dak van De Studio aan de Moesstraat. 

Dit in het kader van een zgn. postcoderoosproject. Daarbij komen de 

zonnepanelen in eigendom bij een coöperatie, die de opbrengsten 

uitkeert aan de leden, die ook nog eens profiteren van een korting op 

hun energierekening. Heel geschikt bijvoorbeeld voor buurtbewoners 

zonder een dak, dat geschikt is voor plaatsing van zonnepanelen. Op 

de site van Grunneger Power (www.grunnegerpower.nl) staat zo’n net 

opgestart project aan de Admiraal de Ruyterlaan, de Alfa Postcoderoos, 

beschreven.

Lefier heeft onlangs laten weten niet mee te kunnen werken aan de 

Groenste Buurt-wens. Voor de woningcorporatie staan de huurders 

voorop. Wie weet komen er toch panelen op het dak, maar de 

opbrengst ervan komt dan ten goede aan de huurders, bijvoorbeeld 

door de opgewekte stroom te gebruiken voor verlichting van 

gemeenschappelijke ruimten. Dus toch nog  een kleine bijdrage aan het 

duurzaamheidsstreven.

Het team gaat nu op zoek naar andere mogelijk geschikte daken. 

Bijvoorbeeld van het Psychologie-gebouw van de Rijksuniversiteit in 

de Hortusbuurt of dat van het Noorderpoortcollege nabij Het Kasteel 

aan de Melkweg. Als iemand nog geschikte plekken in of bij de 

Noorderplantsoenbuurt  dan houdt het Groenste Buurt-team zich 

daarvoor aanbevolen (groenstebuurt@gmail.com).

Met een (gratis) slimme meter beter inzicht in je 

energieverbruik 

in de Noorderplantsoenbuurt zijn volgens netbeheerder Enexis 

verhoudingsgewijs minder ‘slimme’ meters geplaatst dan elders. Per 

begin juni hingen er nog ca. 600 ‘domme’ meters en waren er 928 

slimme geplaatst. 107 buurtbewoners bleken een slimme meter te 

hebben geweigerd, terwijl op 101 adressen plaatsing technisch niet 

kon. Tenslotte waren er 261 adressen (in o.m. de Selwerder- en de 

Veldstraat), waarmee Enexis geen afspraak had gemaakt of had kunnen 

maken. De bewoners van die adressen krijgen alsnog het aanbod voor 

gratis plaatsing van slimme meters of hebben dat inmiddels al gehad. Bij 

weigering kost het later €72,60 incl. btw om de meters te vervangen.

Het Groenste buurt-team hoopt dat overal slimme meters komen. 

En dat de bewoners zich 

aanmelden op de buurtpagina 

op www.buurkracht.nl/

noorderplantsoenbuurt 

(hebben al ruim 80 gedaan). 

Ze kunnen dan de volgende 

dag nagaan wat van uur tot 

uur hun energieverbruik was. 

Maar het is ook belangrijk om te weten hoe het momenteel met de hele 

buurt is gesteld. Daarmee kan rekening worden gehouden bij het maken 

van plannen voor het energieneutraal maken van de buurt.

Rein Rosing

Het Groenste Buurt-team (groenstebuurt@gmail.com) bestaat 
uit Nynke van den Bergh, Henderikus Kamerling, Suze van 
Leeuwen, Harry van Ommen, Rein Rosing, Niels Tempel, 
Carla Veldhuis, Tris van der Wal en Thomas Wielema.

Over het in de troonrede van 2013 gemunte begrip 
‘participatiesamenleving’ is al veel gediscussieerd. De inhoud 
ervan is niet altijd even concreet, maar duidt hoe dan ook een 
situatie aan waarin burgers in samenspraak, bottom-up, invloed 
uitoefenen op hun leefomgeving. Een voorbeeld daarvan is de 
‘Leefstraat’, waarvoor de gemeente Groningen sinds vorig jaar 
geld heeft vrijgemaakt. 
Het concept ‘Leefstraat’ werd in 2013 in Gent (België) 
geïntroduceerd, met als doel om straatgenoten met elkaar te 
laten nadenken over de ideale invulling van hun straat. Niet 
alleen probeerden de initiatiefnemers een ‘nieuwe relatie tussen 
stad en bewoners’ te creëren, maar de ambities reikten verder: 
de straat moet weer een sociale ruimte worden waar buren 
elkaar treffen. In eerste instantie kreeg de leefstraat de vorm 
van een tijdelijk experiment, waarin een straat bijvoorbeeld een 
maand autovrij gemaakt kon worden. Buurtbewoners konden in 
maand alternatieve vervoersmethoden uitproberen. Sinds 2013 
is in Gent al tientallen keren zo’n tijdelijke leefstraat ingericht, 
tot grote tevredenheid van de betrokkenen. Daarop zocht men 
naar een meer permanente invulling van de leefstraten, waarbij 
aanpassingen aan de straatinrichting voor langere tijd werden 
aangebracht. 
In Groningen zijn sindsdien die beide vormen toegepast: de 
meer vérgaande tijdelijke, en de meer pragmatische permanente 
leefstraat. Tijdens het Let Gro festival van 2015 werden de 
Gerbrand Bakkerstraat en de Grunostraat omgetoverd tot 
tijdelijke leefstraten, compleet met buurtdiner, straatvoetbal  
en bloemperkjes. Door deze straten rijden de auto’s inmiddels 

weer. Een meer permanent karakter heeft de herinrichting 
van Kleine Leliestraat, die na de presentatie van een plan 
door een buurtcomité is verfraaid met geveltuinen, sjieke 
bloembakken en een kunstgrasveldje om op te sporten. In de 
Noorderplantsoenbuurt worden ook initiatieven ontplooid om 
straten mooi en leefbaar te maken. Dat is bijvoorbeeld gaande 
in de Zwarteweg, een prachtige straat waarin de leefbaarheid 
kan worden verbeterd door een aantal zaken. De huidige 
verkeerssituaties passen niet in het prachtige oude karakter van 
de straat en leveren daarnaast onveilige of onaantrekkelijke 
situaties op. Daarnaast is er onder andere voor velen de wens 
om de doorgaande straat te versmallen door middel van (ander) 
groen en hierdoor bredere stoepen te creëren. Bewoners 
kunnen dan meer buiten zitten in hun eigen “tuintje”. Een 
spontaan gesprek met voorbijgangers zal daardoor al snel 
ontstaan. 
Een oproep in de buurtkrant van het voorjaar 2016 bracht de 
bewoners van deze straat bij elkaar. De ideeën en wensen van 
de buurtbewoners worden binnenkort bij de gemeente kenbaar 
gemaakt.

Wouter en Sietske Marchand

Aanvulling redactie: er bestaan in de buurt meer ideeën over 
het inrichten van de straat tot ‘leefstraat’. Bijvoorbeeld in 
de Rijskampenstraat. Meer hierover mogelijk in de volgende 
buurtkrant.



18 19

De PlantsoenPen

Vijf jaar geleden (2)

Op de dag van de boekpresentatie 
in mei 2011 verscheen Kristof in een 
Armanipak en met prachtige laarzen 
en een grote bos rode rozen! Hij 
voelde zich helaas niet zo goed. Het 
was een prachtige middag en de 
gasten namen bijna allen een boek 
of een luxe editie mee naar huis, een 
hele eer.
En tot ons aller vreugde. De week 
daarop had Kristof een journalist 
geregeld, die een aardig stukje 
schreef over boek en tentoonstelling 
en toen ik hem het uitgeknipte 
artikel wilde brengen, had hij al 
10 gecopieerde exemplaren ervan 
gelamineerd voor mij klaar liggen! 
En Kristof wist ook al een volgende 
plaats voor mij om te exposeren! Ik 
vroeg hem opnieuw kalmer aan te 
doen, omdat hij al zoveel had gedaan 
en nu om zich zelf moest denken.

Ik ben Beeldend Kunstenaar, maar 
ik werk ook bij de Stadsschouwburg 
en op de zoele avond van 3 juni, 
ongeveer op de helft van de 
tentoonstellingsperiode, fietste ik 
na mijn werk de Kerklaan in en 
zag bij Kristof voor de etalage een 
grote ambulance staan! Ik schrok 
heel erg, want Kristof was in het 
afgelopen jaar al een aantal keren 
in zijn atelier gevallen en had dan 
een tijd bewusteloos gelegen, 
zijn buren hadden hem al eens 
op het nippertje gered! Echter tot 
mijn grote verslagenheid gaf de 
ambulancebroeder na aandringen 
toe, dat de situatie ernstig was en dat 
het niet goed zou komen.
Kristof Beukema was overleden, 
tijdens mijn expositieperiode, rond 
een boekproject waar hij zo veel 
Liefde en inzet aan had gegeven. In 

de etalage hing een object van mij en 
het boek stond er ook, met de titel:

 ''Er is Klaarheid"

Ik geloof dat er vaker Sprookjes 
gebeuren in het Leven, maar net 
als in hun oorspronkelijke vorm met 
wonderschone maar ook gruwelijke 
kanten en dat er Engelen bestaan: 
ze komen misschien niet altijd in 
de gedaante, zoals wij deze bij ze 
voorstellen, ze kunnen ook ruig 
en onverzettelijk zijn, eigenwijs en 
oersterk en toch heel kwetsbaar 
en met een groot hart voor Dieren 
en mensen. Of in de vorm van een 
bevlogen uitgever, die zijn eigen visie 
toont op Poëzie en beeldende Kunst 
en een fonds maakt voor Groninger 
dichters en Kunstenaars, waar zij zich 
geborgen voelen.

Dit sprookje gebeurde vijf jaar  

geleden; de uitgeverij is 
inmiddels verhuisd naar de Oude 
Boteringestraat, ik kan u van harte 
aanbevelen daar af en toe binnen 
te kijken. En in het huis van Kristof 
woont nu zijn dochter, die de etalage 
regelmatig siert met prachtige 

werken van hem, die soms ook nog 
te koop zijn.

Ik dank u voor uw aandacht.

Paula E. de Vries
Beeldend Kunstenaar,
Tevens werkzaam bij de Receptie 
van de Oosterpoort en de 
Stadsschouwburg te Groningen.

Paula woont in de Kerklaan. Ze 
draagt de PlantsoenPen over aan 
Boes Diertens. Hij woont eveneens in 
de Kerklaan en werkt voor het Noord 
Nederlands Toneel. Boes heeft samen 
met zijn vrouw twee winkelpanden 
aan de Kerklaan gered van de sloop 
en vervanging door een torenhoog 
studentenpand. 

In het zomernummer van de buurtkrant verscheen de eerste aflevering van 
"Vijf jaar geleden". Hier volgt het slot.

Hulp bij faalangst, mindfulness, ondersteuning 
bij lezen, spelling en rekenen, sociale vaardig-
heidstraining, psycho-educatie, huiswerkbege-
leiding, opvoed ondersteuning.

Het is mijn passie jullie, het kind en zijn/haar naaste omgeving, te helpen. Dus 
neem maar snel contact op, zodat we elkaar kunnen ontmoeten! 06 57 84 76 78 
info@begeleidingbijmaaike.nl | www.begeleidingbijmaaike.nl 

Van buurtkrant tot website ! 

info@ellesontwerpt.nl
[t] 06 55 97 74 82

Kalverstraat 1 | Groningen

			

Bourgondisch eetcafé
 	

De Groene Weyde 
	Dagelijks	twee	verse	vis	gerechten	

3	gangen	naar	keuze	van	de	kaart	€25,90	
Dagmenu’s	vanaf	€12,50	 					

 
 

Nwe	Ebbingestraat	149	|	Groningen	T	050	573	04	24	|	degroeneweyde@gmail.com	
Openingstijden	dinsdag	t/m	zondag	vanaf	17:00	uur	|	groepen	tot	40	personen	| 	

 
 
 
 

Fotografie : Philip Elchers
Luxe editie bij het boek 

''Er is klaarheid''
Maker: Paula E. De Vries.
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Plantsoenpuzzel 
herfst 2016

Alles kids

Stuur uiterlijk 20 november a.s. de oplossing naar puzzel@noorderplantsoen.nl 
of naar Plantsoenstraat 36, 9717 KW Groningen en maak kans op koffie met 
gebak voor twee personen, aangeboden door de sponsor van deze puzzel:

Zondag Noorderplantsoen        
Kruissingel 1                                           
050-312 35 37
www.zondagnoorderplantsoen.nl

De oplossing van de vorige puzzel was: Zonneschijn. De redactie ontving, binnen de gestelde termijn, 27 inzendingen, 
allemaal correct. Ook de jeugdige Lena Reitsma, die woont aan de ‘rembrant van reinstraat’  kwam met de goede 
‘oplossing’. Bij de loting kwam ze echter niet als winnares uit de bus. Dat werd namelijk Ettina Holman uit de 
Kolfstraat. Zij wint dus de dinerbon van €25,- beschikbaar gesteld door Bourgondisch eetcafé De Groene Weyde. 
Ettina, eet smakelijk!

abcdefghijknopwyzstu

Foto van Ellen en Bart 

Een rubriek voor en door kinderen uit de buurt. 

Heb je een mooie tekening van het plantsoen, het huis waarin je woont, je kat of iets heel 
anders? Of kun je er een mooi verhaal over schrijven? Heb je een leuk idee, maakt niet uit 
waarover? Stuur het naar de redactie van de buurtkrant (redactie@noorderplantsoen.nl) en 
we maken er een échte kinderpagina van.

Toen ik ’s ochtend naar school ging, zag ik in 
onze straat een dode rat liggen. Ik bekeek hem 
goed en het echt rat was. Toen ging ik naar 
mijn moeder Mariska toe en zij dat ik een dode 
rat zag liggen. Het was hele grote en zijn ogen 
waren al uit gegeten. Toen ik later van school 

Ellen, 6 jaar. 

Ik heb een tekening van mijn Rups gemaakt. 
Haar naam is Mimi.

kwam, was hij er niet meer. Ik keek de 
hele straat rond, maar ik zag geen meer 
dode ratten. Dus iemand had hem op-
geruimd, maar het stonk nog steeds. 

Dode rat in de Louise Henriettesraat. Door Bart, 10 jaar.
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Pup’s wereld (3)
Zorro, de A28 kat

Het was op een dinsdagavond dat mama de deur uit ging met een kattebench. Ze vertelde dat er een kat op 

de middenberm van de A28 zat tussen Assen en Tynaarlo en ze wilde gaan kijken. Zelf had ze er nog niet over 

gehoord maar ze werd ingelicht door Vlinder, ook een dierenvriendin in hart en nieren. Daar gingen ze dan, 

met z’n tweeën met positief gevoel zouden zij wel even dit mysterie ontrafelen. De heenweg van Groningen 

naar Assen niets gezien, op de terugweg zagen ze ineens een kat over het asfalt lopen, wat op zich natuurlijk 

een heel gek gezicht is. Maar toen kwam de twijfel, wat doen?, stoppen? Met risico dat andere mensen in 

gevaar kwamen. Nee, wel naar de eerste afslag gereden Tynaarlo en weer terug naar Assen. Regen kwelde 

de reddingsactie wel, echt dikke druppels en bij mijn baasje schoot de moed in haar schoenen, want zoals 

iedereen weet, poezen houden niet van regen. 

Afijn, uit de auto gestapt bij de afrit waar ze de kat hadden gezien, sloten en verkeer, hoge begroeiing… 

tegenslagen die ze tegenkwamen. Toen kwam de dierenambulance aangereden die de kat ook zocht, zij 

waren ongerust dat het een poes was en dat ze mogelijk een nestje in de berm had gekregen. Ze zou ook 

gewond zijn, dat hadden mensen gemeld. Heel veel vragen, maar geen antwoorden. Vanaf die onderneming 

van het kattenhulpteam is de kat niet meer gezien. Niet meer gespot door verkeer en ook niet door de 

dierenambulance. Het mysterie zou snel tot een climax komen.

 

Woensdag 10 augustus hoorde mijn baasje het nieuws van Vlinder, die 

de situatie heel erg nauwlettend in de gaten heeft gehouden. De kat 

was gevonden! Eindelijk! Maar dat bleek ook het enige goede nieuws te 

zijn. Bij een boerderij wist de eigenaresse het vertrouwen te winnen van 

deze avonturier. Het duurde wel enkele dagen, want Zorro, zoals hij daar 

genoemd is, was erg wantrouwig, het arme beestje had al veel schoppen en 

slaag gekregen in zijn leventje, hij zit onder de littekens en wonden. En ik 

vraag me stilletjes af waar hij dat aan verdiend heeft? Waarom moest hij zo 

worden behandeld? Ik snap het niet…. iedereen heeft toch recht op liefde 

en een gouden mandje? 

Deze lieverd had een mooi huisje uitgekozen om te wonen, met ontzettend 

lieve mensen, maar ook dit kon zijn voor-altijd-huisje niet zijn. Hij heeft 

kattenaids en aangezien ze daar meer katten hebben, kan hij ook daar niet 

blijven. Ik duim voor hem, als je iets wilt doen na het lezen van dit stukje, 

wees dan lief voor iedereen mens en dier. En mocht je de dierenambulance 

willen steunen, dat kan altijd met een gift, helaas zijn er meerdere verhalen 

van dieren die aan hun lot worden overgelaten of mishandeld. 

Knuffel van mij, Rafi

We houden van katten. Volkskrant Magazine 

wijdde er december 2015 een heel nummer aan. En 

in Amsterdam en Groningen kun je naar het kattencafé. 

Dus ook een rubriek in de buurtkrant over dit volgens velen 

aaibaarste diertje. 

Jubinka

Buurtmarkt
Zaterdag 18 mei werd weer de jaarlijkse Plantsoen-buurtmarkt ge-

houden. Naast gewoon een heel gezellig buurtevenement, ook een 

uitgelezen kans om onze berging wat leger te maken. Een grotere klus 

overigens dan we ons vooraf hadden gerealiseerd. Wat verzamelt een 

modaal gezin in korte tijd een hoop spullen! We waren de afgelopen 

vier jaar al twee keer verhuisd, voordat 

we ons in deze fijne buurt konden vesti-

gen en we hadden toch al van zo veel 

dingen afstand gedaan…. dachten we.

Evengoed stond er een paar dagen voorafgaand aan de buurtmarkt een 

enorme hoop spullen in de woonkamer, een berg zo groot, dat we er 

nog maar met moeite langs konden. Toen eindelijk de dag dat de markt 

zou worden gehouden was aangebroken stonden we dan ook in alle 

vroegte op om de vrijgekomen parkeerruimte voor het huis te claimen. 

Een mooie open plek direct voor het huis. Voldoende ruimte voor alle 

spullen en goed in het zicht. Het 

leek wel Koningsdag. Het weer 

werkte ook perfect mee. Tegen 

alle eerder verwachtingen werd 

het een heerlijke en droge dag. 

Wij waren zeker niet de enigen die 

wat wilden verkopen. Uit andere 

huizen in de straat werd ook van 

alles naar buiten gedragen en vervolgens uitgestald. 

Al snel diende onze eerste klant zich aan. Deze liefhebber van het literai-

re beeldfeuilleton stortte zich enthousiast op onze stapel stripboeken en 

vond tot zijn grote verassing een aantal begerenswaardige exemplaren. 

Daarna ging het snel, kinderboeken, fietstassen, gordijnen, verlichting, 

kussens,  gezelschapsspelletjes, speel-

goed, telescopen en ga zo maar door, 

vonden hun weg naar een nieuwe 

eigenaar. Een groot succes bleek ook 

onze bezorgservice; tegen een ge-

ringe meerprijs konden de goederen 

later op de dag aan de deur worden afgeleverd.

Wat was het een gezellige buurtmarkt en wat hadden we een geluk met 

het weer!

We hebben weer wat buurtbewoners leren kennen en zelfs het baby-

badpak van onze nu al 16-jarige dochter verkocht! Gelukkig werden de 

spulletjes gewaardeerd, want het afstand doen van sommige zaken gin-

gen ons toch aan het hart. De vele boeken zijn voor een deel naar een 

schoolbibliotheek gegaan, de Schleichpoppetjes, na goed telefonisch 

overleg naar een lief neefje, het oude fototoestel naar een blije jonge-

man, ook de oude Sony cd-speler (in een bijna echtelijke twist) verkocht 

voor een habbekrats en heel veel kleine rommeltjes naar de kinderen uit 

de buurt. Uiteindelijk hebben we alles gewoon gratis weggegeven en 

natuurlijk nog lekker lang geborreld met onze buurtgenoten.

Willemijn en Milo van Noortwijk

Gezocht : organisatietalent met een beetje vrije tijd en hart voor de buurt!

De buurtrommelmarkt zoekt een nieuwe organisator of aanjager vanaf volgend jaar (2017). De buurtrommelmarkt is een 
informeel buurtinitiatief, dat inhoudt dat mensen met hun oude, nieuwe , zelfgemaakte, zelfgekookte, zelfgekweekte 
etc., etc. spullen voor hun deur gaan zitten en die spullen verkopen, ruilen of weggeven. We (Carla, Annemarie en ik) 
hebben ‘t nu vier jaar georganiseerd en we geven ‘t stokje graag door aan mensen met frisse nieuwe ideeën! Stuur een 
mail naar buurtmarktnoorderplantsoen@gmail.com voor info.

Ineke Kosters

Zelfs het babybadpak van onze 
16-jarige dochter verkocht!
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‘Er zwemt een vrouw onder de 
Trompbrug,’ meldt een van mijn 
mannelijke collega’s door de portofoon. 
 Het is een warme benauwde 
dag en dus kan ik me wel iets 
voorstellen bij een koele duik, zelfs 
in het niet al te schone water van het 
Verbindingskanaal.
 ‘Mooie tattoo,’ hoor ik 
vervolgens, ‘op haar linker bil…. ze is 
helemaal bloot!’
 ‘Niks doen, ik kom eraan,’ 
meldt zich nu een andere brugwachter 
enthousiast.
 Ook de collega die naast mij 
fietst, grijnst. Hij pakt zijn portofoon, 
kijkt naar mij en bergt hem weer op.
 ‘Waar zwemt ze, zei je?,’ 
vragen ze vanuit het havenkantoor. 

  In gedachten zie ik mijn 
collega’s met een verrekijker voor het 
raam van de 2e verdieping staan. Van 
daaruit heb je een prachtig uitzicht 
over de Oosterhaven én de Trompbrug.
 ‘Bellen jullie maar met de 
meldkamer,’ is het antwoord, ‘deze 
dame is ver heen, ze heeft hulp nodig’.
 Als ik tijdens het lunchuurtje 
vraag hoe het is afgelopen met de 
zwemster, hoor ik wrevel.
 ‘Op een gegeven moment 
stond er zoveel volk te dringen om een 
glimp op te vangen, dat de mensen 
van de hulpdienst met moeite bij haar 
konden komen. Bespottelijk, alsof een 
blote vrouw zo bijzonder is.

Gees Planten

Mannen

Deze pagina moet nog opgemaakt

Oud nieuws (9)

Deze editie gaat over de buurtkrant uit 1978 en wel het 
lentenummer. Tegenwoordig zie je in onze wijk vooral veel 
prachtige stokrozen, alsof het nooit anders geweest is. Op 
de foto kunt u zien dat er ook een moment is geweest waar 
de zonnebloem werd aangeprezen. Ook mooi, en ze passen 
ook mooi bij de stokrozen, toch?

In de krant staat een interview met de wijkagent, dhr.Boer. 
Hij voelt zich eerder een sociaal werker dan een agent, 
omdat hij vooral op pad wordt gestuurd naar bijvoorbeeld 
huwelijksproblemen, burenruzies en overlast van gluurders. 
Het is overigens een veilige wijk, liever loopt hij ’s nachts 
door het park dan door de Peperstraat. Wel raadt hij 
alleenstaande dames aan niet met “mejuffrouw” in het 
telefoonboek vermeld te staan. 

In de rubriek “Bouwpraat” gaat het over verfwerk. Na de 
winter moeten er weer heel wat kozijnen opgefrist worden. 
Er staat uitgelegd dat je bij gebruik van afbijtmiddel 
wel handschoenen aan moet trekken en dat je bij licht 
beschadigd verfwerk kunt volstaan met licht schuren 
en aflakken. Maar wel eerst gaatjes vullen, gronden, en 
nogmaals licht schuren uiteraard. 

Marieke Holtjer 

In deze rubriek lees je wat er 40 jaar geleden leefde in onze buurt. Met 
dank aan Jaap Friskus, die zijn archief van oude buurtkranten aan de 
redactie heeft overgedragen.

Evaringen van een (beginnend) brugwachter (11 en slot)

N.B.: dit is de laatste aflevering 
van de reeks “Ervaringen van een 
(beginnend) brugwachter” door 
Gees Planten, oud-voorzitter van 
de buurtvereniging en een van de 
bezorgers van deze buurtkrant. 
Gees zal voor het winternummer 
weer een kerstverhaal schrijven.



26 Met deze bon bij twee glazen bier of wijn gratis portie bitterballen

Beste buurtgenoten,

De afgelopen dagen raakte ik ongemakkelijk 

geboeid door hoe een schilderij zoals 

bijvoorbeeld Otto Eerelman's Paardenkeuring 

op de Grote Markt, het eerste beeld kan 

worden wat er in men op komt wanneer er 

gedacht wordt aan een bepaalde historische 

gebeurtenis. 

Nu wil het, dat ik door een noodlottig toeval 

als kunstenaar fatsoenlijk last heb van de 

voortdurende drang om mijn stempel op 

de kunstgeschiedenis te drukken en nu wil 

ik eigenlijk ook wel zo'n schilderij maken. 

Daarom wil ik graag van deze moeilijk te 

grijpen eigenschap van de schilderkunst 

in combinatie met de menselijke geest, 

gebruik maken en laat ik nou net een hele 

indrukwekkende gebeurtenis uit 1799 weten 

waar nooit een fatsoenlijk schilderij van 

gemaakt is, muhahaha!

Namelijk.... De ten ondergang tussen 

Terschelling en Vlieland van het met 

goudstaven gevulde Engelse fregat de 

Lutine! Een storm boven het Vlie werd het 

schip funest, slechts de notaris overleefde 

de schipbreuk. Naderhand ontstond er een 

lange levensgevaarlijke geschiedenis om de kostbare lading van het schip, dat langzamerhand 

vele meters door het bewegende zand diep door de zee op en neer werd gespoeld, te bergen. 

Hier door heeft de gebeurtenis eigenlijk zijn bekendheid gekregen en is ook nog steeds actueel. 

Zelf  hoorde ik het verhaal van de Lutine voor het eerst van mijn kapitein Pieter toen ik als matroos 

op de Waddenzee werkte (waargebeurd), later toen ik een drenkelingenhut in de piratentuin 

van het Wrakkenmuseum op Terschelling bewoonde (ook waargebeurd) leerde ik nog meer 

over de geschiedenis, vooral ook op wat voor doodenge wijzen er naar de lading gedoken 

werd. Hier ontstond noodgedwongen mijn interesse in maritieme onderwerpen, ik schilderde 

daar bijvoorbeeld al enkele scheepswrakken op wrakhout maar ja een echt schilderij in de stijl 

van de oude meesters zoals ik nu wil maken, een authentieke schipbreuk met woeste zee, ugh, 

ontzettend pittig. Kwam dat even goed van pas dat ik net het werk van William Turner aan het 

bestuderen was.

En daar zit ik dan, te werken aan mijn schilderij in mijn waan om beroemd te worden terwijl 

ik het van een oude meester naschilder, dat zou me een mooie grap zijn als het schilderij over 

tweehonderd jaar het al om aangenomen beeld is geworden van de schipbreuk van de Lutine.

Aan wie zal ik het eens aanbieden als het af is; Wikipedia? Het Wrakken, het Fries of het 

Rijksmuseum? Of toch misschien maar gewoon aan de engelse bank Lloyd's, die nog altijd 

rechtmatig eigenaar is van vermiste lading van de Lutine, heheh. Ik durf echter te wedden dat zij 

het werk van Turner wel zo zullen herkennen maar wat maakt het ook uit, Turner imiteerde (en 

verbeterde!) tenslotte ook maar weer onze Albert Cuyp. ;D

Dank u wel voor uw aandacht.

Met vriendelijke groetjes,

Met vriendelijke groetjes,

Mathieu Keuter (www.mathieuland.blogspot.com)

KEUTER’S COLUMN (11)

Oude Meesters Kopiëren
Maak jezelf eens gek en probeer het onmogelijke, kopieer een oude 
meester! THE MASTER OF THEM ALL!

Schilderij: M
athieu K

euter



Onze buurt kent nogal wat bedrijven 
en bedrijfjes. Sommige zijn duidelijk als 
zodanig herkenbaar, andere minder. Tot de 
laatste categorie behoort Jarno Duursma

Deze vreemde eend in de bijt van 

eenmanszaken laat zich niet tot 

buurtwinkel bestempelen. Ook het 

product verdient nadere toelichting, 

want dat bestaat feitelijk uit een 

gedachtengoed. Het gedachtegoed van 

Jarno Duursma, die werkt in de wereld van 

de toekomst en multimedia.

Op de website staat heel ambitieus "spreker, 

trainer en auteur" achter zijn naam vermeld. 

Even kort doorzoeken laat al gauw zien 

dat deze heer de media niet schuwt en als 

social media expert het woord mag voeren. 

Dat maakt nieuwsgierig, dus tijdens onze 

ontmoeting op het terras van Anat barst ik 

los met vragen. Jarno vertelt hoe hij na zijn 

studie begon in de loopbaanbemiddeling, een 

visie ontwikkelde op het gebied van social 

media en daarmee naar zijn directeur stapte. 

Nadat hij vervolgens het hele bedrijf mocht 

trainen en begeleiden op dat gebied, besloot 

hij zich los te maken van organisatiegrenzen 

en zelfstandig verder te gaan om bedrijven te 

helpen. Inmiddels is hij een aantal boeken en 

lezingen verder, maar ook jaren, klussen en 

ervaringen rijker.

"Nee, je hoeft geen reclame voor me te 

maken", zegt hij lachend. "Dat gaat bij mij 

toch anders dan via een buurtkrant. Ik heb 

wel een tip voor de ondernemers in de buurt. 

Ook die kunnen social media vaak beter 

inzetten. Je kunt er bijvoorbeeld heel simpel 

voor zorgen dat je makkelijk op het netvlies 

van anderen komt door de juiste berichten te 

plaatsen. Bijvoorbeeld dat alleen mensen die 

Noorderzon bezoeken een Facebook bericht te 

zien krijgen van je buurtrestaurant. Door goed 

naar dat soort ontwikkelingen te kijken, kun je 

trends voorspellen en daar als ondernemer op 

inspelen. Zo probeer ik ondernemingen op de 

juiste ideeën te brengen".

We kletsen nog even. Over hoe hij zijn grote 

liefde in Groningen heeft ontmoet, over hoe 

fijn ze hier wonen met de kinderen, die naar 

dezelfde school gaan als de mijne. Tja, ik 

hoef niet per se reclame in de buurt, maar ik 

ben wel een buurtman. Hij vertelt hoe hij een 

restaurant in de Kerklaan heeft geholpen aan 

reclame met Noorderzon. "Maar dat is dan 

niet per se zakelijk hoor, gewoon omdat ik 

gek ben op Indiaas eten ben.", zegt hij met 

een knipoog. "Heerlijk toch, zo'n restaurant 

om de hoek?". Zo mag ik het horen. Deze 

man verdient een rondje. Ik betaal de rekening 

en we gaan gauw op de fiets naar school. 

Kinderen ophalen.

Jarno Duursma, 050 230 74 87, 

jarnoduursma.nl, info@jarnoduursma.nl

Eenmanszaak in de buurt

Tekst: Richard Biek


